
                                                                 Protokół z XXVIII sesji
        Rady Miejskiej w Rynie 

                                                       z dnia 25 marca  2009 roku                                           

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn w godz.15,00 do 18,00.

W obradach uczestniczyli:
- Radni Rady Miejskiej
- Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński
- Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska
- Skarbnik Gminy  -  Irena Olszewska
- Radca Prawny    - Teresa Dąbrowska
- Kierownicy jednostek podległych.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie 
między sesjami.
5.Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami.
6. Informacja o nowych aktach prawnych.
7. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.
8. Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje.
9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia dzierżawy części nieruchomości nr 5/4  w obrębie

    miasta Ryn.                                                                                                                          Druk 1
10.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działek nr 19 i 17/6 w Rynie.     Druk 2 
11.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działek nr 13/2, 17/2 i 17/5  i 17/5 w 
     Rynie.                                                                                                                                  Druk 3 
12.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działek 13/1, 17/1 i 17/4  w Rynie. 

                                                                                                                                                  Druk 4 
13.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym  na lata 2007 – 
2013.                                                                                                                                    Druk 5
14.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Ryn” Gmina Ryn. 

                                                                                                                                                  Druk 6 
15.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Krzyżany” Gmina Ryn. 

                                   Druk 7
16.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Rybical” Gmina Ryn. 

  Druk 8
17.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Słabowo ” Gmina Ryn. 

 Druk 9
18.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Prażmowo ” Gmina Ryn. 

 Druk 10
19.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Kronowo ” Gmina Ryn. 

 Druk 11
20.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Wejdyki   ” Gmina Ryn. 

   Druk 12     
21.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Sterławki Wielkie”Gmina 
     Ryn.                                                                                                                                     Druk 13 
22.Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe   
     warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
     warunki pracy oraz  wysokość i warunki wypłacania innych  składników wynagrodzenia 
     wynikających ze  stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania  wynagrodzenia za godziny  
     ponadwymiarowe i godziny doraźnych  zastępstw, a także wysokość  nauczycielskiego dodatku  
     mieszkaniowego oraz  szczegółowe zasady jego  przyznawania i wypłacania.                  Druk 14 
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23.Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  PGE Dystrybucja  
     Białystok Sp. z o.o.                                                                                                             Druk 15
24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na 2009 rok.                      Druk 16 
25.Rozpatrzenie  skarg na  działalność Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  Druk 17 
26.Sprawozdania z działalności gminnych jednostek  organizacyjnych za 2008 r. :               Druk 18 

    a/ Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Rynie
    b/ Szkoły Podstawowej w Sterławkach Wielkich
    c/ Szkoły Podstawowej w Skopie
    d/ Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Placówek Oświatowo Wychowawczych
    e/ Biblioteki Publicznej
    f/  Ryńskiego Centrum Kultury 
    g/ Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

27.Sprawy różne. 
28.Zamknięcie posiedzenia. 
     

Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Guz. 

Przewodniczący,  na  podstawie  listy  obecności,  stwierdził  prawomocność  obrad.  W  trakcie 
stwierdzenia prawomocności w sesji uczestniczyło 13 radnych ( nieobecny radny: S.Dąbrowski,Z. 
Olszewski)

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Ad.2 Przyjęcie porządku obrad.

Rada jednogłośnie w obecności 13 radnych przyjęła porządek obrad.

Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Uwag do protokółu nie zgłoszono.
Protokół został przyjęty większością głosów ( za przyjęciem głosowało 11 radnych; przeciw – nie 
było; 2 radnych wstrzymało się ).

Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
         w okresie   między sesjami.

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  pisma  mieszkańców  Sterławek  Wielkich  i  Grzybowa 
( skierowanego do wiadomości  Rady Miejskiej)  o przywrócenie możliwości  dokonywania  opłat  w 
placówce  pocztowej  w  Sterławkach  Wielkich  –  pismo  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego 
protokółu.

Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał Rady i działalności w okresie między  
         sesjami. Sprawozdanie zostało doręczone radnym przed sesją – stanowi załącznik nr 3     
         do niniejszego protokółu.

Pan J. Karpiński – Burmistrz poinformował, że:
1/ W dniach 24-26 marca odbyła się w Rynie Rada Euroregionu Bałtyk.
2/ Odbyło się trzecie spotkanie ze związkami zawodowymi, na którym negocjowano regulamin  
    określający zasady przyznawania dodatków nauczycielom.
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3/ Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Zakładu Energetycznego Białystok dotyczące  
   oświetlenia ulicznego.
4/ Odbyło się spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie modernizacji 
    Pl.Wolności.
5/ Obradowała Powiatowa Rada Zatrudnienia.
6/ Rozstrzygnięto przetarg na inwestycję wodociągową do Ławek.
7/ Odbyły się zebrania wspólnot, gdzie podjęto decyzję o docieplaniu budynków.
8/ Uzgodniono projekt przebudowy drogi Ryn-Skop.

Ad.6 Informacja o nowych aktach prawnych.

Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy poinformowała, że:

16 marca prezydent  podpisał ustawę o funduszu sołeckim, która umożliwia sołectwom 
pozyskiwanie od gmin środków na realizację inicjatyw lokalnych. 

Zgodnie z ustawą, o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego z budżetu gminy będzie decydować 
każdego roku rada gminy. Stosowną uchwałę Rada będzie musiała podjąć do 31 marca. Przy czym 
w tym roku ten termin przedłużono do 30 czerwca. 

Gminy, które zdecydują się przeznaczyć środki na inicjatywy lokalne będą musiały podzielić kwoty 
na poszczególne sołectwa. Będzie się to odbywało w oparciu o specjalny algorytm uwzględniający 
liczbę mieszkańców sołectwa oraz wskaźnik dochodów bieżących gminy. Z szacunków MSWiA 
wynika, że średnia wartość funduszu dla jednego sołectwa wyniesie ok. 10,3 tys. zł. 

Sołectwa będą mogły wydać te pieniądze na drobne przedsięwzięcia, które mieszczą się w ramach 
zadań własnych gminy, służą poprawie warunków życia mieszkańców i są zgodne ze strategią 
rozwoju gminy. Będą je mogły przeznaczyć także na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. 

Sołectwo, które otrzymało środki od gminy będzie musiało je wydać do końca roku budżetowego, w 
przeciwnym razie środki wrócą do budżetu gminy. 

Gminy, które przekażą swoim sołectwom pieniądze na lokalne inicjatywy otrzymają z budżetu 
państwa zwrot części wydatków poniesionych na ten cel. Zwrot obejmie wydatki wykonane w roku 
poprzedzającym rok budżetowy. 

30 proc. dostaną gminy, których kwota dochodów bieżących w przeliczeniu na mieszkańca jest 
mniejsza od średniej kwoty dochodów bieżących gmin w skali kraju. Gminy, których kwota 
dochodów zmieści się w przedziale od 100 proc. do 120 proc. średniej w skali kraju, otrzymają zwrot 
w wysokości 20 proc. Wydatków poniesionych na fundusz sołecki. Tam gdzie kwota jest większa od 
120 proc. średniej w skali kraju zwrot wyniesie 10 proc. 

Warunkiem przyznania środków będzie złożenie przez sołectwo wniosku do wójta. Dokument 
uchwalony przez zebranie wiejskie z inicjatywy sołtysa, rady sołeckiej lub co najmniej 15 
pełnoletnich mieszkańców trzeba będzie złożyć do 30 września roku poprzedzającego rok 
budżetowy. Chodzi o to, aby środki zostały zagwarantowane w budżecie gminy na ten rok, którego 
dotyczy wniosek. 

Zgodnie z ostatnią nowelizacją ustawy o swobodzie działalności gospodarczej od dnia 31 marca br. 
wszystkie formalności związane z rejestracją działalności gospodarczej będzie można załatwić 
zgodnie z zasadą „jednego okienka”. W urzędzie gminy przedsiębiorca będzie składał tylko jeden 
wniosek o wpis do rejestrów zamiast obecnych wniosków o wpis do rejestrów: gminy, urzędu 
skarbowego, urzędu statystycznego i Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. 

Ministerstwo Gospodarki na swoich stronach internetowych właśnie opublikowało projekt wzoru 

Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Rynie z dnia 25 marca  2009 roku                                                       3



formularza zarówno dla wersji papierowej jak i elektronicznej dla całej Polski wraz z niezbędnymi 
instrukcjami wypełnienia poszczególnych rubryk.

Elektroniczny wzór wniosku o wpis do ewidencji działalności gospodarczej zostanie po wejściu w 
życie rozporządzenia w sprawie wzoru formularza opublikowany w Centralnym Repozytorium 
Wzorów Pism w Formie Dokumentów Elektronicznych, co ma zapewnić jego powszechną 
dostępność.

Jak informuje resort gospodarki, w stosunku do sytuacji obecnej formularz składany w gminie w 
typowej sytuacji zwiększy swoją objętość o jedną stronę. Niemniej koszty gmin związane z drukiem 
formularzy nie wzrosną, ponieważ dokument będzie powszechnie dostępny na różnych stronach 
internetowych.  

Ad.7 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.

Pani T. Skwarska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że komisja na 
ostatnim posiedzeniu ( na zlecenie Rady Miejskiej ) opiniowała wniosek Pani Teresy Jankowskiej 
Dyrektora  Zespołu  Szkolno  Przedszkolnego  o  zmianę  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  
tygodniowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne  
stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych oraz zasad zwalniania od obowiązku realizacji  
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć dydaktycznych,  wychowawczych  i  
opiekuńczych.
Komisja  wyraziła  negatywną  opinię.  Za  –  przyjęciem  powyższego  wniosku  opowiedziało  się  2 
członków komisji; przeciw – 3 członków; 2 członków – wstrzymało się od głosu. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz - podkreślił, że dyrektorzy  porównywalnych szkół w innych gminach 
mają od 3 do 5 godzin zajęć. W przedszkolach od 7 do 15 godzin. W poprzednich latach dyrektorzy i 
ich zastępcy przy zniżce tygodniowego wymiaru zajęć mieli dużo nadgodzin.
Burmistrz stwierdził, że wniosek nie ma  żadnego uzasadnienia. 

Przewodniczący Rady odczytał treść wniosku  Pani Teresy Jankowskiej Dyrektora Zespołu Szkolno 
Przedszkolnego – wniosek stanowi  załącznik nr „3 a” do niniejszego protokółu.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony wniosek.
Za- przyjęciem wniosku opowiedziało się 3 radnych; przeciw – 7 radnych; 3 radnych wstrzymało się 
od głosu. 
W związku z powyższym wniosek nie został przyjęty przez Radę.

Pani M. Jabłońska zapytała kiedy będzie remontowana droga Ławki – Mioduńsk.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że remont rozpocznie się w dniu jutrzejszym.

Pan R.Parciński zauważył, że wspólnoty rozpoczęły docieplanie budynków. Zapytał, czy zdają sobie 
sprawę z kosztów tego przedsięwzięcia.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że tak. Na zebraniach wspólnot podjęte zostały decyzje 
o zaciągnięciu kredytu na docieplenie budynków.

Pan J. Guz zapytał co słychać w sprawie znaku na ul. Świerczewskiego.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że w dniu jutrzejszym wybiera się do zarządcy  drogi i 
porozmawia  w  tej  sprawie.  Podkreślił,  że  jest  tam  znak  zakazujący  zatrzymywania  się  w  tym 
miejscu, jednak kierowcy nie przestrzegają przepisów. 
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Pan M.Górski  zapytał,  czy zostanie uporządkowana droga na osiedlu  przy ul.  Świerczewskiego, 
którą niszczy ciężki sprzęt pracujący przy ulicy Jaśminowej.

Pan J. Karpiński  – Burmistrz – odpowiedział,  że każdy inwestor  musi przywrócić teren do stanu 
pierwotnego.

Ad.8 Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje – udzielono w pkt.7

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia dzierżawy części nieruchomości nr 5/4  w 
         obrębie miasta Ryn.                                                                                                  

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przedłużenia dzierżawy 
części nieruchomości nr 5/4  w obrębie miasta Ryn.                       
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/261/08 – stanowi załącznik nr  4 do niniejszego protokółu.

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działek nr 19 i 17/6 w Rynie.    
  
Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży 
działek nr 19 i 17/6 w Rynie.    
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/262/08 – stanowi załącznik nr  5 do niniejszego protokółu.

Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działek nr 13/2, 17/2 i 17/5  i 
           17/5 w Rynie. 

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży
działek nr 13/2, 17/2 i 17/5  i 17/5 w Rynie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/263/08 – stanowi załącznik nr  6 do niniejszego protokółu.
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Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działek 13/1, 17/1 i 17/4  w 
            Rynie.                           

  
Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży
działek 13/1, 17/1 i 17/4  w  Rynie.                           
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/264/08 – stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokółu.

Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym  na 
          lata 2007 – 2013.      

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zmian  w 
Wieloletnim Planie Inwestycyjnym  na  lata 2007 – 2013.     
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/265/08 – stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokółu.

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Ryn” Gmina Ryn. 

Projekty uchwał w sprawie planów odnowy przedstawiła Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy. 

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy 
miejscowości Ryn” Gmina Ryn.                       
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/266/08 – stanowi załącznik nr  9 do niniejszego protokółu.

Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Krzyżany” Gmina 
           Ryn.               

                                 
Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy
miejscowości Krzyżany” Gmina Ryn.               
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/267/08 – stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokółu.

Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Rybical” Gmina 
           Ryn.                 

 
Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy
miejscowości Rybical” Gmina  Ryn.                            
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/268/08 – stanowi załącznik nr  11 do niniejszego protokółu.

Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Słabowo ” Gmina 
           Ryn.             

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy
miejscowości Słabowo ” Gmina Ryn.             
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za- 
głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
Uchwała Nr XXVIII/269/08 – stanowi załącznik nr  12 do niniejszego protokółu.

Ad.18 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Prażmowo ” 
           Gmina Ryn.         

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy
miejscowości Prażmowo ” Gmina Ryn.         
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/270/08 – stanowi załącznik nr  13 do niniejszego protokółu.

Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Kronowo ” Gmina 
           Ryn.           

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy
miejscowości Kronowo ” Gmina Ryn.           
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/271/08 – stanowi załącznik nr  14 do niniejszego protokółu.

Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Rynie z dnia 25 marca  2009 roku                                                       7



Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Wejdyki   ” Gmina 
           Ryn.                

    
Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy
miejscowości Wejdyki   ” Gmina  Ryn.                
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/272/08 – stanowi załącznik nr  15 do niniejszego protokółu.

Ad 21.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy miejscowości Sterławki 
           Wielkie”Gmina  Ryn. 

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu odnowy
miejscowości Sterławki  Wielkie”Gmina  Ryn.
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/273/08 – stanowi załącznik nr  16 do niniejszego protokółu.

Ad  22.Podjęcie  uchwały  w  sprawie   ustalenia  Regulaminu  określającego  wysokość  i 
szczegółowe   warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za  warunki pracy oraz  wysokość i warunki wypłacania innych 
składników  wynagrodzenia   wynikających  ze   stosunku  pracy,  szczegółowy  sposób 
obliczania  wynagrodzenia za godziny   ponadwymiarowe i godziny doraźnych  zastępstw, a 
także wysokość  nauczycielskiego dodatku  mieszkaniowego oraz  szczegółowe zasady jego 
przyznawania i wypłacania. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG poinformował, że w sprawie regulaminu odbyły się trzy spotkania, 
w  których  uczestniczyli  przedstawiciele  związków  zawodowych.  Dodał,  że  ponad  90%  uwag 
zgłoszonych przez związki zostało uwzględnionych w projekcie uchwały. 
Burmistrz podkreślił,  że projekt zakłada zwiększenie dodatków motywacyjnych.  Jednocześnie, na 
prośbę  związków  zawodowych  z  paragrafu  7  pkt.1  został  wykreślony  zapis  „  co  najmniej”.  Za 
wychowawstwo dodatek wynosił 75 zł bez względu na liczbę uczniów w klasach. Obecnie dodatek 
ten został zróżnicowany i będzie zależał od liczby uczniów w klasach. Dodatki za wychowawstwo 
będą obliczane procentowo i generalnie wzrastają.
Dodatki funkcyjne zostały określone od wynagrodzenia zasadniczego. Obecne wysokości dodatków 
funkcyjnych  kadry kierowniczej należą do jednych z najwyższych w powiecie.
W  proponowanym  regulaminie  te  dodatki  znajdują  się  w  przedziale  środkowym.  W  2008  roku 
dodatki motywacyjne ogółem wyniosły 127 230 zł, z tego nauczyciele otrzymali kwotę 69 560 zł, a 
dyrektorzy 57 670 zł. Co jest zbyt rażącą dysproporcją. Bo szerokie grono nauczycieli ma niewiele 
więcej niż wąska kadra kierownicza. 
Burmistrz wniósł autopoprawkę do paragrafu 7 pkt.1:
zamiast zapisu  „ w wysokości 5,5%” 
zaproponował zapis „ w wysokości 5,75%”.
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Burmistrz przedstawił informację dotyczącą wysokości średniego wynagrodzenia nauczycieli:
stażysta       –  średnie 1701 zł ( w gminie nie ma stażystów)
kontraktowy -  średnie 2.126 zł ( 3 nauczycieli )  otrzymują po  2 326 zł
mianowany  -  średnie 2 977 zł  ( 8 nauczycieli ) otrzymują po  2 891 zł
dyplomowany- średnie 3 827 zł ( 43 nauczycieli) otrzymują po 3 949 zł
Burmistrz stwierdził, że nie ma zagrożenia, co do utrzymania średniej wynagrodzeń nauczycieli. 

Pani T. Skwarska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że komisja 
większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ( 4 osoby głosowały – za; przeciw -2 
osoby; 1 osoba wstrzymała się).

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  Regulaminu 
określającego wysokość i szczegółowe  warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego,  za  warunki pracy oraz  wysokość i warunki wypłacania innych 
składników  wynagrodzenia   wynikających  ze   stosunku  pracy,  szczegółowy  sposób  obliczania 
wynagrodzenia za godziny   ponadwymiarowe i godziny doraźnych  zastępstw, a także wysokość 
nauczycielskiego  dodatku   mieszkaniowego  oraz   szczegółowe  zasady  jego   przyznawania  i 
wypłacania.
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  za  podjęciem  uchwały  opowiedziało  się  11  radnych; 
przeciw – 2 radnych; wstrzymujących się nie było.
W związku z powyższych uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXVIII/274/08 – stanowi załącznik nr  17 do niniejszego protokółu.

Ad. 23 Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  PGE 
       Dystrybucja  Białystok Sp. z o.o. 

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  na 
zawarcie porozumienia  PGE Dystrybucja  Białystok Sp. z o.o.
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 13 
radnych.
Uchwała Nr XXVIII/275/08 – stanowi załącznik nr  18 do niniejszego protokółu.

Ad.24 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na 2009 rok.                 
                                            
Projekt uchwały ( w nowej wersji dostarczonej na sesji) przedstawiła Pani I. Olszewska – Skarbnik 
Gminy.

Pan M. Kowal  – Wiceprzewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki większością głosów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ( przy 
1 głosie wstrzymującym).

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i 
Gminy na 2009 rok.     
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów ( za uchwałą 
głosowało 11 radnych; przeciw – 2 radnych
Uchwała Nr XXVIII/276/08 – stanowi załącznik nr  19 do niniejszego protokółu.
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Ad.25 Rozpatrzenie  skarg na  działalność Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.
                                                                                                                                                          
Przewodniczący Rady odczytał treść:
1/  skargi Pani Barbary Kociukiewicz  z dnia 9.03.2009r.
2/  skargi Pani Barbary Frydrycy z dnia 9.03.2009r.

Rada  jednogłośnie  (  13  głosami  za  )  opowiedziała  się  za  przekazaniem  powyższych  skarg  do 
Komisji Rewizyjnej celem zbadania zasadności zarzutów zawartych w skargach.

Ad.26 Sprawozdania z działalności gminnych jednostek  organizacyjnych za 2008 r. : 
    a/ Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Rynie
    b/ Szkoły Podstawowej w Sterławkach Wielkich
    c/ Szkoły Podstawowej w Skopie
    d/ Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Placówek Oświatowo    
        Wychowawczych
    e/ Biblioteki Publicznej
    f/  Ryńskiego Centrum Kultury 
    g/ Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  przypomniał,  że  sprawozdania  były  przedmiotem  analizy 
właściwych komisji. Gmina do subwencji oświatowej okrojonej przez państwo dokłada niemal milion 
złotych, nie licząc wydatków inwestycyjnych. Na jednego ucznia w skali roku gmina otrzymuje 5100 
zł,  a  koszty  te  w poszczególnych  szkołach  wynoszą  :   Szkoła  Podstawowa  w Rynie  6  144  zł; 
Gimnazjum 6 960; Szkoła Podstawowa w Sterławkach W. 11 549 zł; Szkoła Podstawowa w Skopie 
10 573 zł. Burmistrz podkreślił, że sporządzając arkusze organizacyjne należy pomyśleć o ujęciu w 
nich np. klasy pingponga sportowego. To wpłynie na zwiększenie subwecji.

Pani T. Skwarska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że komisja 
przyjęła przedłożone przez dyrektorów sprawozdania.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG odnosząc się do sprawozdania MGOPS stwierdził, że budżet jest 
realizowany zgodnie z uchwałą budżetową. Stwierdził, że w pierwszym okresie ośrodek, pod nowym 
kierownictwem, zaczął pracować lepiej, ale ostatnio ten zapęd jakby nie był kontynuowany.
Zwrócił  się  z  prośbą  do  Pani  Kierownik  MGOPS,  aby  zmieniła  informację  o  godzinach  pracy 
jednostki. Na pracę ośrodka wpływają skargi. Jedne się potwierdzają inne nie. 
Burmistrz stwierdził, że część wywiadów środowiskowych robiona jest z  za  biurka. Podkreślił, że 
najgorszą rzeczą jest to, że pracownicy nie dostrzegają osób potrzebujących pomocy.
Ośrodek powinien dążyć do współpracy z organizacjami społecznymi.

Pan K.Jarosz zauważył,  że ośrodek zwrócił  niewykorzystaną część środków przeznaczonych na 
realizację projektu.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  odpowiedział,  że  niewykorzystane  środki  wrócą  i  zostaną 
wykorzystane w latach następnych.

Pan R. Parciński podkreślił, że był pełen podziwu kiedy Pani E. Modzelewska zdecydowała się objąć 
stanowisko  kierownika MGOPS. Dodał, że ludziom pracującym w opiece należy współczuć, bo jest 
to bardzo trudna praca. 
Pan R. Parciński zwrócił uwagę na wysokie : opłaty telefoniczne  7 608 zł; delegacje 2800 zł oraz 
limit kilometrów 5 493 zł w RCK.

Pani I. Olszewska poinformowała, że przekaże te uwagi Dyrektorowi RCK.
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Pan  K.  Jarosz  zapytał  o  koszty  wynikające  z  zatrudnienia  pracownika  w  związku  z  realizacją 
projektu.

Pani E. Modzelewska odpowiedziała, że koszty wynagrodzenia tego pracownika pokryte zostały ze 
środków unijnych.

Pan K. Jarosz zapytał ile było skarg na pracowników MGOPS.

Pani E. Modzelewska odpowiedziała, że dwie z tego jedna pisemna, jedna ustana.

Ad.27 Sprawy różne. 

Pan  M.  Szczebiot  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  protokół  z  kontroli  Szkoły 
Podstawowej w Sterławkach Wielkich z dnia 19 marca br.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski komisji zawarte w protokóle  :

1/  Komisja wnioskuje do Pana Burmistrza o rozważenie możliwości przyznania nagrody Pani 
Dyrektor Renacie Janowskiej za pozyskanie środków z Unii Europejskiej.

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie, w obecności 13 radnych.

2/  Komisja  wnioskuje  do Pana Burmistrza  o zabezpieczenie  środków na pilne przeprowadzenie 
naprawy  poszycia  dachu na  budynku  Szkoły.  Zaniechanie  naprawy z  każdym dniem powoduje  
niszczenie  budynku,  zagrożenie  bezpieczeństwa  osób  tam  przebywających  i  naraża 
wyremontowane sale na zniszczenie”.

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie, w obecności 13 radnych.

Ad.28 Zamknięcie posiedzenia. 
     
W związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady zamknął  XXVIII  sesję  Rady 
Miejskiej w Rynie.

Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej
Bożena Dybała
                                                                                                        Jarosław Guz
        

Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Rynie z dnia 25 marca  2009 roku                                                       11


